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Vybíráme
z obsahu

Dacia Duster ve službách hasičů Davle

V zásahové jednotce Sboru dobrovolných hasičů 
Davle máme v současné době k dispozici vozidlo 
CAS 25 a jako výjezdové vozidlo používáme Ško-
du Felicii. Družstvo ve Sloupu využívá také CAS 25 
a Ford Transit. Felicie nás však opouští. Na vině je 
stáří vozidla a  činnost nepříjemného hosta naší 
garáže – kuny skalní. Kuna nám připravila i  ne-
všední zážitek, kdy překousala palivové přívody 
a během jednoho výjezdu nám Felicia zahořela. 
Padla tak otázka, co si jako nový vůz pořídíme. 

Více se dočtete na str. 9
 

Ve škole proběhla 
netradiční módní 
přehlídka      str. 6

Velitel SDH Sloup pře-
vzal ocenění z rukou 
hejtmana Středočeské-
ho kraje    str. 10

Od 1. ledna vešel 
v platnost nový 
občanský zákoník      
 str. 12–13

Průměrná teplota 
v Davli v minulém roce 
byla 8,06 ºC    str. 14
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Z městyse

Vážení spoluobčané, 

vstoupili jsme do roku 2014. Dovolte 

mi, abych vám touto cestou popřál, aby 

byl rokem zdařilým a lepším, než byl ten 

minulý. Ohlédneme-li se za loňským 

rokem, jedna ze zásadních věcí, která 

ovlivnila život nás všech, byla červnová 

povodeň. I když povodeň nedosáhla ve-

likosti povodně z  roku 2002, opět živel 

přivodil obrovské škody. V Davli bylo za-

saženo 93 rodinných domů a 106 chat, 

poničeny komunikace V  Kejsíři, K Třeš-

ňovce, V  Borovíčku, které se budou 

opravovat až v  letošním roce. Celkové 

náklady, které městys na opravy po po-

vodni vydal, dosáhly 2164 tisíc Kč. 

Velkým úspěchem bylo získání bílé 

stuhy v  19. ročníku celorepublikové 

soutěže „Vesnice roku 2013“ za „Spor-

tovní činnost mládeže“. Náš městys 

cena zviditelnila v  celé republice. Díky 

této bílé stuze máme možnost získat 

fi nanční prostředky ve výši 600 tisíc Kč 

(20procentní spoluúčast) z  dotačního 

titulu z  Ministerstva pro místní rozvoj 

– Podpora vítězů soutěže Vesnice roku. 

Jelikož jsme tuto cenu dostali hlavně 

za práci s mládeží, rozhodli jsme se pro 

děti vybudovat v části parku a na Sáza-

vě na hřišti nová dětská hřiště. Dalším 

oceněním v soutěži bylo též nejlepší „Vi-

deo Středočeského kraje“ zpracované 

společností Havel fi lm.

Zajímavou akcí v loňském roce byla ná-

vštěva Jeho Eminence kardinála Domi-

nika Duky. Kvůli povodni byla návštěva 

přesunuta z  8. června na 23. srpna. Za 

přítomnosti vltavanských a  hasičských 

spolků a  místních občanů celebroval 

kardinál Dominik Duka slavnostní mši 

svatou v kapli Nanebevzetí Panny Marie. 

Došlo k  symbolickému zasazení dvou 

lip před kaplí a pak k požehnání klubov-

ny a muzea Vltavanů v č. p. 3. Této akce 

se zúčastnilo přes 300 občanů.

V loňském roce nám byly schváleny tyto 

dotace: z  ROP Střední Čechy – oprava 

komunikace Jílovská, z OPŽP ČR – nákup 

čisticího multifunkčního vozu (obě akce 

budou realizovány v  letošním roce), 

z Nadačního fondu Livie a Václava Klau-

sových na realizaci počítačového kurzu 

pro starší spoluobčany, který probíhal 

v  základní škole. Ze svých prostředků 

jsme částečně fi nancovali křižovatku 

Družstevní x Nad Orionem.

Z  kulturního života obec ve spolupráci 

s  místními spolky a  podnikateli usku-

tečnila vítání občánků, dvě „kafíčka pro 

seniory“, tradiční dubnový úklid obce 

„Den Země“, Den dětí, dětský karneval, 

drakiádu, pálení čarodějnic, návštěvu 

kardinála Dominika Duky, mikulášskou, 

divadelní představení davelského di-

vadelního spolku DVD, vzpomínkový 

večer na Antonína Borovičku, Garage 

a Brutus. 

V letošním roce chceme realizovat výše 

již zmiňované opravy komunikací – Jí-

lovská, K Borovíčku, K Třešňovce, V Kej-

síři, dále opravu části ulice Na Vinicích, 

chodník mezi Balkánem a  bytovkami. 

Necháváme zpracovat studii a pak pro-

jektovou dokumentaci na nástavbu 

základní školy z  důvodu nedostatečné 

kapacity pro děti v  příštích letech. Bu-

deme podávat dotační žádosti na nové 

autobusové zastávky, vybavení zahrady 

v  MŠ, protipovodňová opatření, mo-

biliář knihovny, dětská hřiště a  opravu 

křížku. Požádali jsme spolu s Vltavanem 

Davle Evropskou vorařskou asociaci 

o udělení titulu Vorařská obec. Bude po-

třeba natřít Starý davelský most.

Akcí je před námi ještě mnoho, tak dou-

fám, že se nám vše podaří úspěšně rea-

lizovat. Vážení spoluobčané, dovolte mi 

poděkovat všem, kteří pomáhali při po-

vodních, a všem, kteří se na rozvoji obce 

podílejí a podíleli.  

Mgr. Jiří Prokůpek, starosta

Slovo starosty

Počasí, které nelze nazvat zimní, umož-

nilo během listopadu a  prosince pro-

vést některé zásahy, které byly naplá-

novány na jaro. Mezi nejvýznamnější 

patří úprava pravostranného nábřeží 

okolo Starého davelského mostu, které 

bylo zbaveno náletových keřů a stromů. 

Nyní je opět navigace volně průchozí 

a  otevřely se pohledy, které byly dlou-

há léta skryty. Na starém mostě jsme na 

sázavské straně opravili zábradlí, zajistili 

uvolněné žulové kvádry a  očistili asfalt 

od letitých nánosů.

Kromě pravidelného úklidu veřejných 

prostranství pokračujeme v  kultivaci 

ulice Ve Skalkách a úklidu hřbitova. Zde 

bych rád upozornil, že plánujeme zru-

šit odpadní jámu na hřbitově. Její úlo-

hu přeberou kontejnery na komunální 

odpad. Rád bych tak všechny požádal, 

aby kontejnery začali využívat. Jsou 

umístěny na parkovišti u  potoka. Ano, 

jsou trochu z „cesty“ (padesát dva kroků 

navíc), ale pietní areál našich blízkých si 

skládku nezaslouží. Děkujeme.

Od Vánoc máme na úřadě městyse na 

prodej novou mapu Davle v  měřítku 

1:6000. Cena byla stanovena na 20 Kč. 

Naleznete v ní veškeré ulice k 30. 11. 2013 

s  čísly popisnými, turistické informace 

v grafi cké a textové podobě, restaurace, 

hřiště a místopisné názvy.

Mgr. Jaromír Němec, místostarosta

Zprávy
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Z městyse

Vážení občané, jak jsme již informovali, 

v letošním roce došlo k několika změnám 

v  oblasti odpadového hospodářství. Cí-

lem těchto změn je snížení objemu ko-

munálního odpadu a fi nanční spoluúčasti 

městyse na jeho svozu. Ušetřené peníze 

tak budeme moci využít pro smysluplnější 

účely – opravy silnic a  chodníků, dětská 

hřiště, podporu dětí apod.

Nově je stanoveno, že poplatky za od-

pady musí být uhrazeny do 31. března 

kalendářního roku. 

Frekvenci svozu popelnic (neplatí pro 

kontejnery a  chataře) si budete nyní 

určovat sami, a  to podle pravidel vy-

hlášky úhrad. Proto je důležité pečli-

vě zvážit, kolik produkujeme doma 

odpadů, zda budu mít kam odložit 

v  zimě popel apod., a  podle toho si 

vybrat, zda se zapojíte do svozu od-

padů jednou za 14 dní (sudý týden), 

nebo jednou týdně. Odvoz odpadů 

s  frekvencí 1x za 14 dní (sudý týden) 

je vhodný pro občany, kteří třídí jed-

notlivé složky komunálního odpadu, 

kompostují, připlatí si popelnici na 

bioodpad nebo mají popelnice o  do-

statečném objemu. 

Poslední úpravou je, že 1-4členná do-

mácnost či obyvatelé rodinného domu 

mají nárok pouze na jednu známku, tj. 

jednu popelnici. Za dostatečný objem 

sběrné nádoby se totiž ve smyslu sys-

témové vyhlášky považuje 25 litrů/

/osobu/týden.

Poplatek za odpad lze uhradit hotově 

na úřadě městyse Davle, kde poplatník 

sdělí zejména počet osob, za které platí, 

a frekvenci svozu!

Bezhotovostně převodem poukážete 

platbu na účet vedený u České spořitelny 

388180369/0800 nebo Komerční banky 

5624111/0100. K platbě je nutný variabil-

ní symbol pro identifi kaci, který vám sdělí 

paní Chadimová telefonicky či prostřed-

nictví e-mailu. Částku k platbě si vypoč-

tete podle počtu osob a frekvence svozu.

Známka na popelnici bude vydána na 

úřadě městyse po zaplacení částky na 

místě nebo po provedené bezhotovost-

ní platbě. Známky jsou barevně rozliše-

ny podle frekvence svozu popelnice.

Pokud vám nebude cokoliv jasné 

nebo vznikne nějaký problém, obrať-

te se na nás.

Platby

Hana Chadimová, tel.: 257  770  257, 

257 770 238; chadimova@obecdavle.cz

Organice svozu a informace o systému

Mgr. Jaromír Němec, místostarosta

tel.: 257 770 257, 257 770 238

místostarosta@obecdavle.cz

facebook.com/mistostarosta

Praktický příklad

Čtyřčlenná rodina s  trvalým pobytem 

v  Davli, která v  současném systému za-

platila 2240 Kč za  odpady, začne třídit 

a přihlásí se do systému svozu 1x 14 dní 

(sudý týden) včetně zakoupení svozu 

popelnice na bioodpad o objemu 120 lit-

rů, nyní zaplatí 2112 Kč. Ušetří tím na svo-

zu odpadů byť minimální částku 128 Kč 

ročně.

Pokud navíc kompostuje, tudíž nepo-

třebuje popelnici na bioodpad, ušetří 

na svozu odpadů částku 600 Kč ročně!

Chcete či musíte mít popelnici se svo-

zem jednou týdně, a  přesto se chovat 

hospodárně? 

Stačí třídit a  popelnici ke svozu dát 

opravdu, jen pokud ji máte plnou, na-

příklad v létě. I to stačí! 

Co do popelnice nepatří

Nakládání s  odpady, které se do po-

pelnice nevejdou nebo tam nepatří, 

upravuje systémová vyhláška. Zejména 

je nutné zopakovat, že do kontejnerů 

a  popelnic nepatří zejména stavební 

suť, objemný odpad a elektrozařízení.

Vyhlášky

Svoz komunálního odpadu městys Da-

vle nově upravil obecně závaznou vy-

hláškou č. 2/2013, o  místním poplatku 

za provoz systému shromažďování, sbě-

ru, přepravy, třídění, využívání a odstra-

ňování komunálních odpadů (dále jen 

„vyhláška úhrady“) a  obecně závaznou 

vyhláškou č.  4/2013, o  stanovení sys-

tému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komu-

nálních odpadů a systému nakládání se 

stavebním odpadem (dále jen „vyhláška 

systémová“). 

Ve spolupráci s  mateřskou školou 

připravujeme dotaci v  rámci výzvy 

Operačního programu životního pro-

středí, obnova mateřské zahrady –

„Přírodní zahrada – kouzelný přístav“. 

Obrázek znázorňuje, jak by měla za-

hrada školky vypadat.

Přírodní zahrada 

– kouzelný přístav

Nakládání s odpady v roce 2014
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21. veřejné zasedání zastupitelstva

Z městyse

Dne 12. prosince 2013 se v  salonku Pi-

zzerie Grado konalo 21. veřejné zasedání 

zastupitelstva městyse Davle. V  úvodu 

proběhla kontrola zápisu z  minulého 

zasedání a  řešila se zejména situace vý-

stavby chodníku mezi Balkánem a bytov-

kami v ulici Vltavská. Vítězná fi rma z vý-

běrového řízení – Srdínko s.r.o. – zatím 

z  nám  neznámých důvodů a  navzdory 

podpisu smlouvy k pracím nenastoupila. 

Dalším bodem programu byl rozbor 

hospodaření za III. čtvrtletí 2013. Měs-

tys Davle hospodařil ve třetím čtvrt-

letí s  příjmy ve výši 20  865 tisíc korun 

a  výdaji 19  708 tisíc korun. Následně 

zastupitelstvo městyse Davle schválilo 

úpravu rozpočtu č.  5, kde upravilo pří-

jmy na 30  196 tisíc korun a  výdaje ve 

výši 26  343 tisíc korun. Poslední důle-

žitou rozpočtovou kapitolou veřejného 

zasedání bylo schválení rozpočtu na rok 

2014, kdy zastupitelstvo předpokládá 

na rok 2014 příjmy ve výši 25  404 tisíc 

korun a  výdaje ve výši 28  372 tisíc ko-

run. Převaha výdajů na příjmy bude 

kryta převodem rezervy ve výši 2968 ti-

síc korun, což jsou fi nanční prostředky 

z  Ministerstva dopravy ČR na opravu 

komunikací po povodni. Rozpočet je tak 

navržen jako vyrovnaný.

Zastupitelstvo dále schválilo prodej po-

zemkové parcely: p.č. 197/131 – 5m2, 

lesní pozemek v  k.ú. Sázava u  Davle 

za cenu 2500 Kč; p.č. 197/198 – 105 m2 

ostatní plocha v k.ú. Sázava u Davle za 

cenu 52 500 Kč; stavební parcely st. 431 

– 54 m2 zastavěná plocha v k.ú. Sázava 

u za cenu 27 000 Kč a stavebních parcel 

st. 483 – 7 m2, st. 500 – 13 m2 a st. 501– 

10 m2 vše zastavěná plocha v k.ú. Sázava 

u Davle za cenu 15 000 Kč.

Městys Davle daroval bezúplatně po-

zemkové parcely p.č. 524/20 – 16  m2 

v  k.ú. Davle manželům Warciakovým. 

Tento dar byl schválen na 14. zasedání 

zastupitelstva konaného 13.  12.  2012, 

ale jelikož parcela ještě fakticky neexis-

tovala, musel být prodej této parcely 

schválen ještě jednou. Darování této 

parcely předcházela Smlouva o  smlou-

vě budoucí, kde došlo k  majetkovému 

vyrovnání mezi Warciakovými a městy-

sem Davle. 

Zastupitelstvo dále projednalo a schvá-

lilo přijetí darů: pozemkové parcely 

p.č. 403/1 – 1073 m2, 403/24 – 198 m2, 

403/44 – 1603  m2 v  k.ú. Davle, veřejné 

vodohospodářské infrastruktury a části 

stavby pozemních komunikací od pana 

Ladislava Štěpánka; pozemkové parcely 

p.č. 454/21 – 777 m2 v k.ú. Davle, veřejné 

vodohospodářské infrastruktury s  po-

zemní komunikací od Jaroslavy Spilkové 

a Miroslavy Poldové. 

V  lokalitě Račany byl odsouhlasen ná-

zev nové ulice „Slunečná“ na pozemko-

vé parcele p.č. 454/21 v k.ú. Davle.

Zastupitelstvo schválilo účetní závěrky pří-

spěvkových organizací – Mateřská škola, 

Základní škola a Školní jídelna za rok 2012. 

Městys Davle schválil podání žádostí 

o  dotace z  fondů Středočeského kraje 

a zavázal se tyto akce spolufi nancovat, 

odsouhlasil podání dotace na Minister-

stvo pro místní rozvoj za ocenění v sou-

těži Vesnice roku 2013 a na Státní fond 

životního prostředí – protipovodňová 

opatření v Davli.

Zastupitelstvo v  dalších bodech progra-

mu schválilo obecně závaznou vyhlášku 

č. 2/2013, o místním poplatku za provoz 

systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a  odstraňování komu-

nálních odpadů, obecně závaznou vyhláš-

ku č. 3/2013, o ochraně životního prostře-

dí a obecně závaznou vyhlášku č. 4/2013 

o stanovení systému shromažďování, sbě-

ru, přepravy, třídění, využívání a  odstra-

ňování komunálních odpadů a  systému 

nakládání se stavebním odpadem.

Zastupitelstvo městyse Davle dále 

schválilo provedení zadávacího řízení 

na výběr dodavatele stavebních prací 

veřejné zakázky pod názvem „Zkvalitně-

ní dopravní obslužnosti MŠ a vlakového 

nádraží v Davli“ a současně uložilo sta-

rostovi, aby uzavřel s  vybraným doda-

vatelem příslušnou smlouvu o  dílo při 

respektování lhůt a  postupem dle zá-

kona č. 137/2006.Sb, o veřejných zakáz-

kách a v dalším bodě schválilo smlouvu 

o dílo s  Ing. Janem Vrbou – projektová 

dokumentace pro ÚR – Davle – protipo-

vodňová opatření na Sloupeckém poto-

ce, V Kejsíři a ulici Ve Skalkách za cenu 

125 000  Kč bez DPH.

Po obsáhlém jednání a  schvalování za-

stupitelstva pan starosta přítomné in-

formoval o  probíhajících výběrových 

řízeních, která byla oproti minulým zku-

šenostem problematická, konkrétně se 

jednalo o  výběrová řízení – ul. Jílovská, 

chodník Balkán – Sídliště, čisticí vůz – 

dotace SFŽP na snižování imisí v  Davli. 

Dále informoval o  cílech zastupitelstva 

pro rok 2014, zejména o opravě komu-

nikací – Jílovská, Na Vinicích, V  Kejsíři, 

K Borovíčku a K Třešňovce, účasti v sou-

těži Vesnice roku 2014 a vybudování dět-

ských hřišť v centru Davle a na Sázavě.

Posledním bodem zasedání byla diskuze 

s občany. Pan Klusoň se zeptal, jak budou 

pokračovat práce v parku? Odpovědí mu 

bylo, že v roce 2014 se připraví fi nální stu-

die využití parku. Ke studii bude využit ná-

zorový průzkum, který občané odevzdali 

v  rámci dotazníkového šetření. Průzkum 

ukázal, že v  Davli chybí dětské hřiště, je 

pravděpodobné, že v části parku bude hři-

ště vybudováno. Základní škola Davle má 

též pro část parku připraveno využití jako 

venkovní učebny. Městys by rád udělal od-

počinkovou zónu s  možností kulturního 

vyžití. Městys bude pokračovat v postup-

né výstavbě parku, zejména s ohledem na 

budoucí studii, využití části parku základní 

školou a fi nanční možnosti.

Paní Votavová upozornila na nutnost 

značky zákaz stání před č.p. 59 v  ul. Pi-

kovická. Zastupitelstvo přislíbilo, že bě-

hem ledna 2014 bude možnost umístění 

značky projednána s Policií ČR a dalšími 

příslušnými úřady. Paní Votavová se dále 

zeptala na změnu územního plánu v uli-

ci Pikovická. Pan starosta odpověděl, že 

jakmile zastupitelstvo přikročí ke změně 

ÚP, mohou občané podávat náměty na 

změnu územního plánu. Zatím není roz-

hodnuto, kdy se ke změně ÚP přistoupí.

Pánové Klusoň a  Pitelka se zeptali na 

možnost zatrubnění „kanálu“ a  přesné 

umístění poldru na Sloupeckém poto-

ce. Pan místostarosta upřesnil umístění 

poldru a způsob opatření na bezejmen-

né vodoteči „kanálu“ – ulice Ve Skalkách.

Na závěr pan starosta jménem zastupitel-

stva popřál všem přítomným hezké Váno-

ce a hodně zdraví a úspěchů v roce 2014. 
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Na podzim loňského roku se stala do-

sti nemilá věc, která nám dětem, které 

navštěvujeme keramický kroužek při 

ZŠ Davle, značně zkomplikovala práci. 

Starší keramická pec odmítla praco-

vat a bylo potřeba sehnat větší částku 

peněz na její opravu. To se nakonec 

hlavně díky podpoře široké veřejnosti 

podařilo! Rády bychom touto cestou 

poděkovaly všem sponzorům za pe-

něžní dary, maminkám a  nám samot-

ným za krásné výrobky, které jste si 

mnozí z vás čtenářů Soutoku zakoupili 

při vánočních trzích ve škole, v Měche-

nicích a  na výstavě betlémů v  obřad-

ní síni úřadu městyse Davle. Vybra-

ná částka byla nakonec vyšší a  může 

být použita na případné další opravy 

pece. Ještě jednou děkujeme, že jste 

nám pomohli trucující pec zprovoznit, 

a  v  letošním roce opět pokračujeme 

v činnosti keramického kroužku.  

Děti z keramického kroužku 

při ZŠ Davle a vedoucí školní družiny 

Maruška Rýdlová

Milí Davelští, 

v  zimním čase je obvykle více času na 

hledání inspirace, vymýšlení nových ak-

tivit a plánování akcí a projektů pro jarní 

a  letní měsíce. O  jeden nový, zajímavý 

a dlouhodobý projekt naší školy se s vámi 

ráda podělím. 

V roce 2013 se naše škola zapojila do vý-

zvy Americké obchodní komory a poda-

la si žádost o grant na stavbu venkovní 

učebny v davelském parku (oplocený 

travnatý prostor mezi školou a  řekou). 

Samotnou žádost o  grant zpracováva-

li naši žáci, deváťáci a  chopili se toho 

opravdu profesionálně. Žádost zahr-

novala formulaci projektového záměru 

(proč chceme venkovní učebnu, komu 

a  k  čemu bude učebna sloužit), kon-

zultaci s  místní samosprávou (jednání 

s  panem starostou Prokůpkem a  pa-

nem místostarostou Němcem), tech-

nickou dokumentaci (nákres a stavební 

popis učebny), fi nanční kalkulaci (kolik 

to bude stát, kdo nám s  fi nancováním 

může pomoci). Třešničkou na dortu pak 

byl překlad do angličtiny, neboť hodno-

titeli projektu byli zástupci amerických 

společností působících na českém trhu. 

Žádost našich žáků byla úspěšná, a  tak 

jsme v září obdrželi částku 50 000 Kč. K naší 

velké radosti pan starosta ocenil snahu 

žáků a přislíbil stejnou částku jako příspě-

vek obce (zřizovatele naší školy). A v hle-

dání dalších zdrojů na fi nancování stavby 

dále pokračujeme. V prosinci v rámci tra-

dičních vánočních trhů proběhla ve škole 

módní přehlídka Skládka Fashion Day, kde 

děti prezentovaly modely vyrobené z re-

cyklovatelných materiálů. Úspěšné mo-

dely pak byly vydraženy na společenském 

večeru naší školy, který proběhl 19. 12. Na 

konto projektu venkovní učebna přibyla 

částka převyšující 12 000 Kč. 

Další prostředky nám poskytl pan 

František Dolejší, jehož fi rma Řeznictví 

a uzenářství U DOLEJŠÍCH patří k dlou-

hodobým mecenášům davelské školy. 

V zimním období plánujeme, kam přes-

ně učebnu umístíme, jaké bude kon-

strukce, a  na jaře, doufám, začneme 

s realizací. K jakým účelům chceme ven-

kovní učebnu využívat, nejlépe vyjádří 

slova autorů projektu, tedy našich žáků:

Využití prostoru venkovní učebny

–  základní školou jako venkovní učebnu 

pro žáky všech ročníků, venkovní 

akce školy a družiny – Ekofest, lampi-

onový průvod, rozsvěcení vánočního 

stromu, divadelní představení, koncerty 

a taneční vystoupení žáků školy 

–  mateřská škola – např. stužkování 

předškoláků 

–  využití pro další sdružení v obci, např. 

Vltavan – zahájení a ukončení plavební 

sezony, pravidelné oslavy založení 

spolku, SDH – pálení čarodějnic, 

Daveláček a jeho akce pro místní děti – 

dětský den, sportovní den apod. 

•   Obec souhlasí se zpřístupněním celého 

prostoru budoucího parku. Tím se rozšíří 

využití naší venkovní učebny – altánu, 

např. může sloužit jako útočiště pro 

maminky na mateřské dovolené, pro 

důchodce při procházkách, pro žáky naší 

školy v odpoledních a volných hodinách.

•  V budoucnu bychom rádi realizovali další 

zkulturnění nám poskytnutého pros-

toru. S  důrazem na potřeby našich žáků 

a prostřednictvím jejich vlastních návrhů.

•  Ve 2. etapě by se mohlo jednat o přivedení 

elektřiny a zprovoznění promítacího plát-

na, postavení zamykatelného přístřešku.

•  Průběžně je možno provádět terénní 

a  výsadbové úpravy v  okolí venkovní 

učebny. Tyto práce lze začlenit do 

vyučování s minimálními náklady.

•  V  další části parku plánuje obec reali-

zaci vchodu s  toaletami, koncertní/

/divadelní pódium, odpočinkový pros-

tor s  lavičkami, hrací koutek pro děti 

a příležitostný stánek s občerstvením.

Jak vidno, naši žáci mají plno nápadů a na 

vlastní kůži si zkusili, že s vynaložením při-

měřené energie a vytrvalosti se dají nápa-

dy i realizovat. V této skutečnosti vidím ob-

rovský přínos pro jejich další život – učí se 

formulovat, argumentovat, plánovat a též 

si svoje nápady „poctivě odpracovat“. Byla 

bych velmi ráda, pokud by houževnatost 

a chuť to práce našich žáků našla podporu 

i u našich davelských spoluobčanů. Každá 

vaše pomoc a  podpora je pro úspěšnou 

realizaci venkovní učebny i  budoucího 

davelského parku velmi důležitá. Pokud 

máte jakýkoli nápad, jak dětem se stavbou 

učebny pomoci, dejte nám do davelské 

školy vědět. Uvítáme nejen fi nanční pro-

středky, ale také vaši práci (zemní práce, 

tesařina, pokrývačské práce…).

S přáním energie do vašich soukromých 

i pracovních „projektů“

Jana Hrubá, ředitelka školy 

Aktuální informace o  dění v  davelské 

škole najdete na www.zs-davle.cz

Slovo ředitelky

Keramická pec díky vaší pomoci opět v provozu 
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Vyjmenované pohádky

Skládka Fashion Day aneb Módní přehlídka recyklovatelných oděvů 

Školní okénko

Pro velký úspěch Vyjmenované po-

hádky s písmenem b žáků ze 3. A naší 

školy rádi pokračujeme v  osvěžování 

znalostí českého pravopisu pohádkou 

s písmenem l.

Vyjmenovaná pohádka L – O nesly-

šící Lidušce

Byl nebyl jeden mlýn uprostřed lísko-

vého lesíka, který byl slyšet podle zvu-

ků mlýnského kola. V něm žila mlynář-

ka Liduška a její líný muž Libor.

Liduška špatně slyšela a  často kvů-

li tomu vzlykala. Každý den musela 

umlít obilí a její muž Libor jí za to dával 

lízátko, ale sám ruku k dílu nepřiložil.

Sedával u mlýnského kola a sledoval, 

jak plyne voda. Někdy také pozoroval 

kachnu lysku, která měla hnízdo v ne-

dalekém listí. Jeho lysinana hlavě se 

na slunci blýskala a  házela prasátka 

po plynoucí vodě.

Na návštěvu do mlýnice přijel lyžař 

s  novými lyžemi, v  plyšovém kožíšku 

a  představil se jako Dalibor. Poprosil 

o pelyňkový čaj, ale protože byl hořký, 

vyplivl ho. Směřoval do blízké vesnice 

Volyně, protože ho velice bolelo lýtko. 

Liduška s  Liborem mu ovázali lýtko 

lýkovými provazy a  na cestu mu dali 

lipo, zmrzlinu, limonádu, libové maso 

z  lišky a horké maliny. Dalibor u dok-

tora vylíčil, že Liduška špatně slyší, 

a  ten jí doporučil léčivé býlí. Liduška 

se uzdravila a již nevzlykala.

Autoři: parta 3. A s paní učitelkou Mgr. 

Janou Stöcklovou

Členové ekotýmu a žáci naší školy dali 

hlavy dohromady, vymysleli a pod od-

borným vedením pilně pracovali a při-

pravili netradiční módní přehlídku. 

Tato přehlídka je součástí kampaně Li-

tter less – méně znamená více čili i naší 

celoroční snahy o snížení produkce od-

padů. Výsledek naší práce jsme si užili 

11. 12. 2013. V  rámci vánočních trhů   

proběhla v malé tělocvičně módní pře-

hlídka nazvaná Skládka Fashion Day.

Módní přehlídce předcházela premié-

ra hymny ekotýmu, kterou složila Nat-

ka Andresová a  Terka Doškářová. At-

mosféru pro vlastní přehlídku navodilo 

vystoupení aerobiku, které pod vede-

ním Petry Pilíkové nacvičila a předved-

la děvčata 1. až 6. tříd. Na tomto místě 

musím poděkovat paní Hertlíkové, kte-

rá děvčatům ušila slušivé sukýnky. 

Do vlastní soutěže se přihlásilo 20 eko-

modelů, a  to velice zajímavých, nápa-

ditých a náročných na přípravu. Mode-

ly hodnotila 5členná porota: za družinu 

Maruška Rýdlová, za školu 

Jana Hrubá, za městys Jaromír 

Němec, za rodiče Jana Slanco-

vá a Jitka Emlerová. Hodnotilo 

se bodově od 1 do 10, kdy 10 

bodů bylo nejvyšší ohodnocení. 

Modelové a  modelky měli mož-

nost 3x prezentovat své módní 

kreace. Porota tak mohla důklad-

ně posoudit a ohodnotit specifi ka 

a celkový vzhled modelů.

Nejlepší 3 modely byly oceněny 

dortem a  ostatní získaly sladkou 

odměnu na doplnění energie vyda-

né při přípravě modelů i  při přehlídce. 

Úspěšné modely byly vydraženy na 

společenském večeru, který proběhl 

19. 12. v  sále Hotelu Pivovar. Na konto 

projektu venkovní učebna, která bude 

zbudována v  davelském parku, přibyla 

díky štědrým kupcům částka převyšující 

13 000 Kč. Všem mnohokrát děkujeme.

Za ekotým 

Mgr. Simona Neprašová
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Školní okénko

Vážení rodiče, milí čtenáři,

také v  novém kalendářním roce 2014 

bude školská rada na stránkách Souto-

ku pravidelně informovat o svém půso-

bení v naší základní škole. 

Nejdříve si dovolíme ohlédnout se na 

konec roku minulého. Členové školské 

rady byli mezi pozvanými hosty paní 

ředitelky Jany Hrubé, která uspořádala 

slavnostní večer pro přátele davelské 

školy. Večer byl velmi příjemným zasta-

vením v předvánočním čase v milé spo-

lečnosti a s hezkým kulturním zážitkem 

hudebního pořadu pana Petra Kubce. 

Paní ředitelce za celou školskou radu 

děkujeme za pozvání a myšlenku uspo-

řádat takový večer.

V  měsíci prosinci proběhly další kon-

zultační hodiny školské rady. Přestože 

nejsou ze strany rodičů konzultační 

hodiny využívány, chceme nechat tuto 

možnost vzájemné komunikace i v tom-

to kalendářním roce a budeme konzul-

tační hodiny nadále organizovat. 

Pro písemný kontakt se členy školské 

rady a přednesení případných podnětů, 

návrhů a  připomínek je stále platná e-

-mailová adresa školské rady  skolskara-

dadavle@seznam.cz

V letošním roce se uskutečnilo první zase-

dání školské rady v pondělí 27. ledna 2014. 

Obsahem jednání byla zejména organi-

zační příprava druhého plesu naší školy 

a  také zápisu budoucích prvňáčků, kam 

byli členové školské rady přizváni jako sou-

část organizačního týmu, který pro naše 

budoucí žáčky zápis do prvních tříd pořá-

dá. Tento den vždy patří mezi významné 

události v životě davelské školy. Na zápis 

jsme se velmi těšili, zejména na nové tváře 

našich budoucích školáčků.

Vedení školy ve spo-

lupráci se školskou ra-

dou také letos uspo-

řádají školní ples, 

který se uskuteční 

v  sobotu 22. března 

2014. Po loňském vel-

mi úspěšném večeru 

jsme s  uspořádáním 

plesu neváhali a  vě-

říme, že i  ten letošní 

bude stejně příjem-

ným a zábavným večerem. Rozhodně se 

o to budeme snažit. Bližší informace k or-

ganizaci a předprodeji vstupenek budou 

zveřejněny na stránkách školy.

Dětem skončilo první pololetí školního 

roku 2013/2014, a  tak jim přejeme do 

toho druhého hodně úspěchů a radosti, 

a aby je to ve škole těšilo. 

Škola není pouze institucí, kde děti zís-

kávají základní vzdělání, ale je i  místem, 

které nabízí mnoho mimoškolních aktivit 

a kroužků. Všichni její zaměstnanci se sna-

ží svým přístupem, rodinnou a vlídnou at-

mosférou vytvořit dětem zázemí a místo, 

kde budou rády. 

za školskou radu 

Jana Slancová a Iveta Hessingová

Je koření vhodné pro děti, zejmé-

na pro děti školního a  předškolního 

věku? Otázka by měla znít nikoli zda, 

ale jaké, kolik a proč. 

Začněme od konce – proč? Koření je dů-

ležitou součástí většiny pokrmů, dodá-

vá jim typickou chuť a vůni. Často dodá-

vá pokrmu barvu, zlepšuje jeho vzhled 

a zvyšuje chuť k jídlu. Většina druhů ko-

ření má vedle chuti, vůně a barvy také 

příznivé účinky – zlepšuje proslinění 

žvýkaného sousta, omezuje nadýmání, 

usnadňuje trávicí pochody. Děti jsou 

na okořeněné pokrmy z domova zvyklé 

a asi bychom jako školní jídelna neuspě-

li něčím neslaným a fádním. A není pro 

to ani důvod, jak vyplývá z předchozích 

řádků.

Jaké koření vybereme pro děti? Ve škol-

ní jídelně se používá především běžné 

domácí koření české kuchyně: kmín, 

majoránka, saturejka, dobromysl, tymi-

án apod. Nevynechává se ani koření, 

které není původem z našich zeměpis-

ných šířek – sladká paprika, muškátový 

oříšek a  květ, zázvor, kurkuma, fenykl, 

anýz, skořice, vanilka. Samozřejmě se 

nepoužívá ostré koření, které pálí: ka-

jenský pepř, pálivá paprika, zelené kari 

a  podobně. Děti vnímají pálivou chuť 

mnohem intenzivněji než dospělí, je jim 

nepříjemná a  navíc tyto druhy koření 

jsou pro ně zbytečně dráždivé. U  nás 

v  jídelně dáváme raději přednost zele-

nému koření: čerstvé bazalce, pažitce, 

petrželi, libečku, dobromysli (oreganu), 

kopru a  rozmarýnu. A  samozřejmě ne-

zapomínáme na to, že cibule a česnek je 

svého druhu koření nejen s vynikajícími 

chuťovými vlastnostmi, ale i  nutričním 

přínosem a  dezinfekčními účinky. Zbý-

vá říci kolik? To je jednoduché – přede-

vším s citem a s mírou odpovídající věku 

strávníků. Téma koření by nebylo úplné 

bez zmínky o jedné z největších chyb ve 

stravování nejenom dětí, a  to ochuco-

vání speciálními přísadami a  dochuco-

vadly. Většina z nich má vyšší obsah soli 

a  kyseliny glutamové. Jejich používání 

je pro děti nevhodné. Na ochucovací 

přípravky si děti snadno vytvoří návyk 

a přestanou vnímat méně výrazné chuti 

potravin a  pokrmů a  odmítají je, často 

právě ty složky výživy, které jsou pro ně 

nutričním přínosem a  které je chceme 

naučit pravidelně konzumovat. Samot-

ný glutaman sodný byl představen na 

počátku 50. let jako zázračná látka zvý-

razňující chuť, jejímž účelem je učinit 

jídlo chutnější a  přitažlivější. Pozdější 

výzkumy ale ukázaly, že jeho konzuma-

ce může způsobovat: žaludeční vředy, 

gastritidu, cukrovku, migrénu, poruchy 

pozornosti a hyperaktivitu, úbytek ner-

vových buněk, narušení sítnice, zelený 

zákal nebo Alzheimerovu chorobu. Vý-

čet není zdaleka úplný, ale myslím do-

statečně odstrašující, že glutaman do 

jídel ať už pro děti nebo dospělé vůbec 

nepatří.

Petra Košařová, ředitelka školní jídelny

Koření pro děti 

Školská rada

Stravování pro veřejnost a fi rmy
Školní jídelna Davle nabízí možnost odběru obědů 

pro veřejnost a fi rmy za bezkonkurenční cenu:

hlavní jídlo + polévka 55 Kč
Výdej obědů každý pracovní den od 10.30 do 11.30 hodin

do jídlonosičů nebo termoboxů.

Pro více informací volejte 257 770 004
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Okénko do školky

Co se dělo ve školce v uplynulém pololetí 

Než jsme se nadáli, je první pololetí 

školního roku za námi. Nebyl to úplně 

jednoduchý půlrok, především pak jeho 

začátek, kdy nám zahájení školního roku 

komplikovaly následky letní povodně.

Postižené třídy a  další prostory se vy-

soušely a upravovaly celé letní prázdni-

ny, a  tak následná příprava tříd včetně 

úklidu, nastěhování nábytku a  hraček 

byla o  závod s  časem. Po zásluze tedy 

patří veliké poděkování všem profesio-

nálním i místním dobrovolným hasičům 

a  rodičům našich dětí, kteří se podíleli 

jak na evakuaci školky, tak na její obno-

vě i úklidu a odvedli skutečně obrovský 

kus práce! Mají nemalou zásluhu na 

tom, že školka byla včas připravena na 

zahájení nového školního roku.

Naše školka funguje již druhým rokem 

jako pětitřídní, přesto je naším krédem 

zachovat jí „rodinnou atmosféru“. Přeje-

me si, aby se v ní především našim dě-

tem líbilo, chodily do ní rády a těšily se 

k nám.

A tak hned v úvodu školního roku uspo-

řádala naše mateřinka společné setkání 

všech rodičů a dětí při zahradní slavnos-

ti „Loučení s babím létem aneb uspávání 

broučků“ s  doprovodným programem 

zpěvačky Inky Rybářové. Počasí bylo 

jako na objednávku a  ze spokojených 

tváří dětí i dospělých bylo možné ihned 

vyčíst, o jak podařenou akci jde. Příjem-

né veselí bylo prokládáno soutěžemi 

nejen pro děti, ale také jejich rodiče, 

u  kterých o  legraci nebyla nouze. Byla 

to skvělá příležitost si nejen společně 

pohrát se svými dětmi, ale také si vzá-

jemně popovídat a poznat další rodiče 

a jejich děti.

Mezi další „školkovou“ akci pořádanou 

na školní zahradě, která měla mezi 

dětmi velký ohlas, byla „Bramboriáda“. 

Bramborové téma nemělo 

konce. Každá třída si pro 

všechny ostatní připravi-

la občerstvení a  dobrůtky 

právě z  této polní plodiny. 

Na slavnostní bramborové 

tabuli se tak objevil bram-

borový salát, pečené bram-

bory na americký způsob, 

brambory na loupačku, 

bramborová pomazánka i buchta, pe-

čené bramborové lupínky a tyčky... Na 

závěr proběhly soutěže o  diplomy, 

jako například kuželky s  koulením 

bramborou, hledání zakopaných 

brambor v  pískovišti, slalom s  koleč-

kem brambor nebo hod bramborou 

na cíl. Bramborové dopoledne zakon-

čilo vaření bramborové polévky a  její 

následná konzumace, opět na školní 

zahradě. Vlastnoručně uvařená polév-

ka, která se sní navíc venku – chutná 

zkrátka nejlépe!

Určitě stojí za zmínku, že i  divadélka 

a  hudební pořady, které dětem zpří-

jemňují pobyt ve školce, bývají velmi 

oblíbené. Výhodou pro ty nejmenší je 

především skutečnost, že představení 

se konají v  prostorách nově otevřené 

třídy, a  děti tak nemusí absolvovat ná-

ročný přesun do divadel a  změnu pro-

středí, kterou špatně zvládají zejména 

naši nejmladší.

Starší děti již mimoškolní výlety vítají, 

ani těch rozhodně nebylo málo. Zajíma-

vá byla například exkurze do Muzea čo-

kolády v Praze, kde se děti něco nového 

dozvěděly o  původu čokolády, viděly 

výrobu pralinek a vyzkoušely si čokolá-

dou i malovat. Další cesta, spojená s vá-

nočními tradicemi, mířila na prohlídku 

zámku v Mníšku pod Brdy.

V  adventním čase se nám také velmi 

líbila návštěva výstavy betlémů při OÚ 

Davle a  stálé expozice spolku Vltavan. 

Byly pro děti milým zpestřením při vá-

nočním očekávání.

Předvánoční čas byl pro děti maximálně 

naplněný. Vše bylo v  jednom kole. Pro-

bíhaly přípravy na vystoupení pro rodi-

če, vyráběly se kostýmy, přání a dárečky, 

chystala výzdoba celé školky, děti pekly 

i cukroví, zdobily perníčky.

Vyvrcholením byla vánoční besídka ve 

všech pěti třídách, při které děti nad-

šeně předváděly svým nejbližším, co 

všechno se ve školce už naučily. V pre-

miéře se po skončení třídních prezenta-

cí uskutečnilo společné setkání rodičů 

a  dětí u  vánočního stromu na školní 

zahradě. Při vánoční atmosféře si mohl 

každý ze zúčastněných zazpívat koledy. 

Doprovodné kytary a zpěvu se ujaly dvě 

maminky, paní Juríčková a paní Nejtko-

vá. Oběma velký obdiv i dík!

Připraven byl i drobný vánoční jarmark, 

na který si děti se svými učitelkami na-

chystaly nejrůznější výrobky, které se 

prodávaly za symbolické ceny. Vítané 

bylo i  výborné pohoštění ze školkové 

kuchyně, doplněné ochutnávkou vá-

nočního cukroví od našich maminek. Vý-

těžek z celé akce bude použit na nákup 

pamětních knih pro naše předškoláky.

Ceníme si, že i  v  této tak uspěchané 

době a  časově náročném předvánoč-

ním shonu si naši rodiče udělali čas 

a  strávili ho společně se svými dětmi 

v naší mateřské škole.

Všem čtenářům, davelským občanům 

a  především našim dětem i  jejich rodi-

nám přejeme za celý kolektiv MŠ do no-

vého roku hodně zdraví, pohody a spo-

kojenosti!

Těšíme se na další setkání i  spolupráci 

s vámi.

Kolektiv pedagogů a pracovnic 

MŠ v Davli
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Aktuálně z místních spolků

Díky laskavosti ředitele značek Renault 

a  Dacia pana Zdeňka Grunta jsme do-

stali do Davle k  měsíčnímu testování 

nového Dustera 2014. Základní otázka 

byla, zda se hodí tato čtyřkolka k hasič-

ské práci. Zapůjčený vůz byl Dacia Dus-

ter, Exception 1,5dCi 90k. Výbava obsa-

hovala skoro vše, navíc byl vůz vybaven 

vyhřívanými sedačkami. Celková cena 

ležela pod 430 tisíci korunami. Nový vůz 

s  pohonem 4x4 se dá však pořídit i  za 

cenu 320 tisíc.

Auto jsme podrobili důkladnému testu 

(více na www.hasicidavle.cz), kdy jsme 

jezdili nejen v  náročném terénu, ale 

i s rodinami a samozřejmě i v simulova-

né přípravě jako hasičský vůz. 

Dacia nás překvapila, na silnici zvládá vše 

s přehledem, zejména v plném obsazení 

se Duster chová příkladně. Auto následu-

je volant, citlivost na boční vítr je malá, 

dynamika motoru velmi slušná. Spotřebu 

lze v kombinaci město, dálnice a vesnice 

udržet pod sedm litrů nafty na 100 km. 

Na dálnici překvapí ochota zrychlovat 

i ve vysokých rychlostech. Škoda šestého 

rychlostního stupně, který točí zbytečně 

vysoké otáčky. 3000 otáček při 130 km/

/hod. nám připadá zbytečně moc. V teré-

nu byl Duster ještě větším překvapením. 

Auto se v terénu chovalo jistě a kupodivu 

i pohodlně. Další a další překážka, kterou 

jsme si vymysleli a následně zdolali, nám 

nejen vyčarovala úsměv na tváři, ale po-

stupně se nám z hlavy vytrácela věta „to-

hle už nedokáže“. Projeli jsme celý „rajon“ 

a nenašli místo, kam bychom se nedosta-

li. Mezi stromy, chatovou osadou i údolím 

potoka projel rychle a bezpečně. Řidič má 

dobrý přehled o dění kolem vozu, ovlada-

telnost v terénu dobrá, plastové krytová-

ní je oděruodolné. 

Na základě našeho testování, Dacia Dus-

ter může sloužit jako výjezdové vozidlo 

pro náš sbor. Pokud se dobře vymyslí 

zástava kufru, koupí tažné zařízení a za-

hrádka na střechu, tak není žádný pro-

blém využívat Dustera jako plnohod-

notné vozidlo. Do 408litrového kufru 

se vešla elektrocentrála, velké kalové 

čerpadlo a  motorová pila, k  tomu dvě 

hadice „C“, následovala proudnice, lano, 

těžký opasek, velký hasicí přístroj a  zá-

chranářský batoh, vše jsme tam jen tak 

položili. Pořád tam byl prostor pro dal-

ší vybavení – třeba kužely, halogenová 

světla a sypký sorbent.

Přes kladné přijetí jsme se zatím neroz-

hodli, zda si pořídíme nový vůz, či kou-

píme nějaký starší. Přece jen náklady 

přesahující 100 tisíc korun si náš sbor 

zatím dovolit nemůže. Škoda že jsme 

vůz museli vrátit. Uplatnění bychom pro 

něj našli.

Jaromír Němec, starosta sboru

Dacia Duster ve službách hasičů Davle

Sbor dobrovolných hasičů v Davli uspo-

řádal o  vánočních svátcích v  obřadní 

síni úřadu městyse výstavu betlémů. Vy-

stavované betlémy byly vyrobeny podle 

předloh různých tvůrců z  Čech. Výsta-

vou jsme chtěli seznámit občany s  tra-

dicí a  historií betlémů v  Čechách. His-

torie betlémů začíná kolem roku 1560, 

kdy o Vánocích byly v Praze postaveny 

první jesličky. V r. 1751 císařovna Marie 

Terezie zakázala veřejné vystavování 

betlémů, proto lidové vrstvy obyvatel 

začaly vyrábět a vystavovat betlémy ve 

svých domácnostech. Tím vznikla tradi-

ce betlémů v Čechách. Pro naše lidové 

betlemářství je charakteristické zpo-

hádkovění betlémů a  zobrazování čes-

kého prostředí. V dnešní době se tradice 

betlémů znovu oživuje a vzniklo sdruže-

ní českých betlemářů. 

Výstava probíhala za poměrně hojné 

účasti občanů Davle a okolí. Naši první 

výstavu betlémů navštívilo 240 občanů, 

dále děti z  mateřské školy, 1. a  2. třída 

základní školy a  družina. Věříme, že se 

výstava občanům líbila, a  pokusíme se 

výstavu zopakovat.

Vystavovatelé: 

František Fiala a Vladimír Macků 

Výstava betlémů v Davli
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Aktuálně z místních spolků

Sloupečtí hasiči zakončili rok 2013 po-

slední úklidovou brigádou a  následně 

připravili, stejně jako minulý rok, pro 

občany Sloupu rozsvícení vánočního 

stromečku pod hasičskou zbrojnicí. Vše 

začalo pár dnů před první adventní ne-

dělí vybráním a následným ozdobením 

krásné jedle, za kterou velice děkuje-

me panu Průchovi. V neděli 1. prosince 

v  podvečerních hodinách vše začalo 

zpíváním koled v  podání našich mla-

dých hasičů za doprovodu kytaristy 

Jirky Johánka ml. Následně bylo za po-

moci všech zúčastněných odpočítáno 

rozsvícení stromu. Program pokračoval 

volnou zábavou při svařáku a  zvuku 

vánoční hudby. Děkujeme všem, co při-

dali ruku k dílu s pořádáním této akce, 

a všem účastníkům za jejich návštěvu. 

Významným dnem v  historii našeho 

sboru bylo pondělí 2. 12. 2013, kdy 

převzal Alexander Sedláček ocenění 

za mimořádné nasazení během le-

tošních povodní z  rukou hejtmana 

Středočeského kraje MVDr. Josefa 

Řiháka. Toto ocenění a  poděkování 

patří také všem členům SDH Sloup 

a  SDH Davle, kteří se podíleli na zá-

chranných a  likvidačních pracích při 

červnové povodni.

Do roku 2014 máme opět hodně plánů 

jak na poli sportovním, tak i  v  našich 

pravidelných aktivitách. Pro veřejnost 

uspořádáme 30. 4. tradiční pálení čaro-

dějnic. 17. 5. se bude konat již VII. ročník 

Nočního útočení v  JZD, 9. 8. II. ročník 

slavností piva, muziky a fotbalu ve spo-

lupráci s pivovarem Staropramen a prv-

ní neděli v září opět přivítáme soutěžní 

družstva mladých hasičů na X. ročníku 

memoriálu Jaroslava Zajíčka. Rok 2014 

zakončíme tradičním rozsvícením vá-

nočního stromu v  neděli 30. 11.  Všem 

přeji úspěšný rok 2014 a věřím, že nám 

i  nadále zachováte přízeň. Bližší infor-

mace na www.sdhsloup.cz

Za SDH Sloup Sváťa Chrastilová 

kronikářka sboru

SDH SLOUP – konec roku 2013 a plány do roku 2014

Páni kluci senioři   se svými protějšky 

v  počtu 20 lidí opakovaně na silvestra 

podnikli přednovoroční výšlap z  Davle 

do Pikovic.

Sraz byl v  10 hodin před vlakovým 

nádražím v  Davli. Vzhledem k  tomu, 

že někteří senioři jsou nuceni překo-

návat větší či menší handicapy, byly 

zvoleny 3 způsoby, jak dosáhnout cíle 

a  zasloužené občerstvení v  restauraci 

u Dolejších v Pikovicích. První skupina 

těch zdatnějších volila delší trasu přes 

Libřici, Zahořanským údolím s  malou 

odpočinkovou pauzou u  Vokněrů, do 

Petrova a Pikovic (14 účastníků), druhá 

čtyřčlenná skupina zvolila kratší trasu 

okolo Třešňovky a  spodní část Petro-

va a dva účastníci zvolili vlak s tím, že 

půjdou společně s námi nazpět do Da-

vle po navigaci podle Sázavy. I  tak se 

ukázalo, že pro některé byly jimi dob-

rovolně zvolené trasy přes řadu pod-

půrných moků nad jejich síly a nazpět 

zvolili cestu autobusem. Vůdčí role se 

neujal nikdo jiný než iniciátorka před-

cházejících výletů, paní profesorka Věr-

ka Bardová, která oslaví v lednu kulaté 

životní jubileum. Počasí bylo pro po-

dobné akce jako stvořené. Svítilo slun-

ce, nepršelo a  všichni účastníci si při 

rozchodu popřáli do nového roku 2014 

hodně zdraví a  životního elánu. Této 

aktivitě jako každoročně předcházel 

27. prosince pingpongový turnaj nad-

šených hráčů amatérů ve čtyřhrách. 

Věkové rozpětí těchto aktérů se pohy-

buje mezi 45 až 86 lety (nejmladší Iva-

na Sadílková, nejstarší Zdeněk Trnka).

Vítězem se stala dvojice Jiří Hájek a Edu-

ard Chlebovský. Komentáře k rozlosová-

ní turnaje a umístění jednotlivých dvo-

jic, které se uskutečnily při vyhlašování 

výsledků a společné večeři v uzavřeném 

salonku v Pizzerii Grado, nelze publiko-

vat. Přesto si dovoluji panu Ing. Václavu 

Prokůpkovi – vedoucímu turnaje a Vác-

lavu Radovi vedoucímu pingpongové-

ho týmu seniorů za jejich obětavost za 

celý kolektiv poděkovat. Sportu zdar 

a nemocem zmar.

Text: MVDr. Eduard Slanec

Foto: Vladimír Macků

Že by tradice?
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List nejen o listech

Zdravím vás, milí čtenáři Soutoku. 

V  Davli dochází k  úpravě porostů na 

mnoha místech, za což jsem ráda, na-

příklad na březích u  nádraží, na hřbi-

tově, v  ulicích Ve Skalkách a  Vltavská 

atd. Napadlo mě s tím související téma 

– porosty křídlatky a  dalších invaziv-

ních rostlin.

Co je křídlatka?

Křídlatka česká (Reynoutria x  bohemi-

ca) je kříženec křídlatky japonské a  sa-

chalinské, který se vyskytuje výhradně 

v  Čechách. Matečné rostliny pocházejí 

z Dálného východu a k nám se dostaly 

jako okrasné rostliny. Křídlatky jsou 2 

až 5 metrů vysoké rostliny s dutým, čer-

veně skvrnitým stonkem. Listy mají 15 

až 30 centimetrů dlouhé, srdčité, mají 

bílé drobné kvítky ve složených květen-

stvích, kvetou koncem léta. S  prvními 

mrazy listy odumřou a  zůstanou jen 

vysoké duté stonky. Křídlatka přezimuje 

pomocí mohutného oddenku, v  němž 

má shromážděny živiny. V  Davli roste 

typicky na břehu řeky a na mnoha zane-

dbaných koutech v  rozsáhlých nepro-

niknutelných porostech. Nedivila bych 

se, kdyby dělala problém i  v  mnoha 

zahradách. Rostlina je velmi agresivní, 

rychle se šíří oddenky. I jen 2 cm odden-

ku dají vzniknou nové rostlině. 

Co to jsou invazivní rostliny a  proč 

jsou nebezpečné?

Invazivní druh je druh na daném území 

nepůvodní, který se zde nekontrolo-

vaně šíří, přičemž agresivně vytlačuje 

původní druhy, které mají podobnou 

funkci v přírodě jako on. U obzvlášť ne-

bezpečných invazí může dojít k tomu, že 

se daný druh začne šířit natolik nekont-

rolovaně, že rozvrací celé ekosystémy, 

což vede k rozsáhlým ekologickým ško-

dám a potlačení či likvidaci mnoha pů-

vodních druhů, ne jen těch s podobnou 

nikou. Některé invaze mohou skončit až 

naprostým vyhynutím většího množství 

původních druhů. (Z Wikipedie, otevře-

né encyklopedie.)

Mění se tím také zásadně charakteristic-

ký vzhled místa a jeho rostlinného spo-

lečenstva. V České republice jsou v prv-

ní kategorii – tedy jako nejagresivnější 

– vedeny tyto rostliny:

bolševník velkolepý, borovice vejmu-

tovka, křídlatka japonská, křídlatka sa-

chalinská, křídlatka česká a  netýkavka 

žláznatá. U  těchto druhů je dokonce 

jejich likvidace povinná ze zákona. Na-

štěstí bolševník snad Davli nezarůstá 

a s vejmutovkou jsou problémy spíše ve 

skalních městech. Ale křídlatka a  netý-

kavka tady bují, zejména na březích řek 

a potoků. A navíc tato místa mohou být 

ohniskem nákazy celého okolí. 

V nižších kategoriích invazivních rostlin 

najdeme také například trnovník akát, 

pajasan žláznatý, javor jasanolistý, zla-

tobýl, vlčí bob, škumpu atd.

Co dělat?

Jak už bylo řečeno, je třeba je hubit. 

Mechanické ničení jako vykopání není 

u  křídlatky účinné – spíše naopak – na-

sekáním oddenku se rostliny množí. A na 

živou netýkavku je lépe nesahat. Hrozí 

vymrštění semínek až do vzdálenosti 

několika metrů. Semínka těchto rost-

lin mají velice dobrou klíčivost za všech 

podmínek. Nejlepším řešením je tedy 

postřik. Jako nejúčinnější biologický lik-

vidátor se označuje Roundup Biaktiv. Jde 

o biologicky neškodný glyfosfát, který je 

možno, na rozdíl od běžného Roundupu, 

používat i v blízkosti vod a vodních toků. 

Roztok Roundup se aplikuje rozprašová-

ním na listy. V rostlině pak účinkuje sys-

témově, to znamená, že se roznese do 

všech pletiv a  hubí rostlinu jako celek. 

První nástřik je nejlépe provést v dubnu 

za suchého a slunečného dne. Druhý ná-

střik se provádí v době květu. Postřik by 

měl maximálně do 3  hodin zaschnout. 

Rostlina postupně fl ekatí a usychá. Po 14 

až 30 dnech je třeba plochu zkontrolovat 

a postříkat rostliny, které přežily. Až když 

křídlatka zcela uschne, likvidujeme ji me-

chanicky. Jde o posekání odumřelé hmo-

ty. Nejlépe je rostliny spálit na místě likvi-

dace. Křídlatka se rozkládá velice obtížně, 

proto se nedoporučuje ji kompostovat.

Na závěr si ještě sama sobě položím 

otázky: Je opravdu nutné být tak radi-

kální? Nemáme brát invazivní rostliny 

jako jeden z projevů globalizace a pře-

stat se jí bránit? Není všeobjímající příro-

da nakonec sama nejlepším regulativem 

postupných změn vegetace? Já za sebe 

odpovídám – chránit pestrost a tvář naší 

krajiny a tedy hubit invazivní rostliny. 

Možná se k  tomuto tématu připomín-

kou vrátím na jaře, až to bude aktuální. 

Zatím ať křídlatka a jí podobní spí a vám 

přeji krásné zimní dny.

Jitka Emlerová, DiS.

Křídlatka – co s ní?

zahradní a krajinná tvorba 

Sjednejte si nezávaznou vstupní konzultaci. 

Zahrada - Vaše krajina
návrhy a realizace zahrad   

zahradní architektura   
trávníky - arboristika 

 
www.ArboGard.cz 

Impatiens Glandulifera

Fallopia japonica
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Milí čtenáři, příznivci detektiva Lupy!

Věřím, že jste vánoční svátky a Nový rok 

prožili co nejpoklidněji a načerpali ener-

gii do dalších dní. Rok 2014 přináší v ob-

lasti práva několik významných změn 

a novinek, a to především v soukromo-

právních vztazích. V tomto vydání Sou-

toku se zaměřím na nový občanský zá-

koník, který vešel 1. 1. 2014 v platnost, 

a  upozorním vás na nejvýznamnější 

změny nebo novinky. 

TÉMA: NOVÝ OBČANSKÝ ZÁKONÍK

Jde v  podstatě o  nejširší přepracování 

a  úpravu občanského zákona od roku 

1964, i když byl do této doby mnohokrát 

novelizován. Původní zákon č. 40/1964 

Sb. se tak mění na 89/2012 Sb. V  rámci 

schválení nového občanského zákoníku 

byl schválen také nový zákon o  obchod-

ních korporacích a  zákon o  mezinárod-

ním právu soukromém. Nový občanský 

zákoník ovšem neupravuje pouze práva 

jako taková, ale navrací se k některým le-

gislativním textům a  výrazům, které byly 

užity v  50. a  60. letech minulého století. 

Např. namísto „půjčky“ bude nově užíván 

výraz „zápůjčka“, „způsobilost k  právním 

úkonům“ je nahrazeno výrazem „svépráv-

nost“ nebo v případě úvěru namísto „dluž-

ník“ a „věřitel“ – „úvěrovaný“ a „úvěrující“ 

apod. Nový občanský zákoník nalezl in-

spiraci převážně v zahraničních úpravách 

a to především v zákoníku rakouském, ně-

meckém, švýcarském, italském a nizozem-

ském. Základní myšlenka úpravy zákona 

však vychází z  vládního návrhu občan-

ského zákoníku bývalého Československa 

z r. 1937, který nebyl nikdy schválen kvůli 

událostem následujícím po mnichovské 

dohodě. Z toho všeho vyplývá, že hlavním 

důvodem pro vytvoření nového občan-

ského zákoníku bylo odpoutat se od my-

šlenkového světa tehdejšího takzvaného 

socialistického práva a vytvořit tak zákoník 

vycházející z moderního evropského myš-

lení a evropských práv. Nově tak občanský 

zákoník zavádí např. dědickou smlouvu, 

dědickou substituci apod.

Nový občanský zákoník je rozdělen do 

několika částí:

Obecná část – jednotlivé pojmy, se kte-

rými text občanského zákoníku pracuje

Rodinné právo – zákon o rodině – man-

želství; příbuzenství a švagrovství; poru-

čenství a jiné formy péče o dítě

Absolutní majetkové právo – věcná 

práva; dědické právo

Relativní majetkové právo – smlouvy, 

závazky z deliktního jednání, odpověd-

nost za škodu apod.

Ustanovení společná, přechodná 

a závěrečná

 

NĚKOLIK ZÁSADNÍCH ZMĚN 

v občanském zákoníku, které se mohou 

dotknout většiny z nás:

ZVÍŘE NENÍ VĚC 

Pro milovníky zvířat je tato změna velmi 

dobrou a očekávanou zprávou. Dle § 494 

živé zvíře již není věc. Živé zvíře má dle 

tohoto paragrafu zvláštní význam a hod-

notu již jako smysly nadaný živý tvor. 

Ustanovení o věcech se na živé zvíře po-

užijí obdobně jen v rozsahu, ve kterém to 

neodporuje jeho povaze. K § 494 se vá-

žou další ustanovení, která upravují práva 

zvířat, jejich vlastníků a škody způsobené 

živým zvířetem nebo na živém zvířeti.

NABYTÍ SVÉPRÁVNOSTI EMANCIPACÍ 

Podle dosavadních zákonů ČR se stává 

člověk plně svéprávným (v dnešní úpravě 

občanského zákoníku „způsobilý k práv-

ním úkonům“) dosažením 18 let. Jednou 

z možností, jak svéprávnosti dosáhnout 

dříve, je sňatek, který je možný od 16 let. 

Nově bude možné získat svéprávnost 

také emancipací, tzn., že navrhne-li ne-

zletilý, který není plně svéprávný, aby mu 

soud přiznal svéprávnost, soud návrhu 

vyhoví, pokud prokáže, že je schopen 

sám se živit a obstarávat si své záležitosti. 

Minimální věk pro získání svéprávnosti 

emancipací je 16 let, podmínkou je sou-

hlas jeho zákonného zástupce. Ve výji-

mečných případech, kdy je to z vážných 

důvodů ve prospěch nezletilého, nebu-

de třeba takového souhlasu.

ZŘEKNUTÍ SE DĚDICTVÍ 

Zříci se předem dědictví dnešní právní 

úprava občanského zákoníku neumož-

ňuje. Dědic může dědictví po zemřelém 

buď přijmout, nebo odmítnout. Od ledna 

2014 již bude možné, aby se případný dě-

dic předem zřekl svého dědického práva 

ve smlouvě se zůstavitelem. Tato smlou-

va musí být ve formě veřejné listiny, jinak 

se považuje za neplatnou. Budoucí dědic 

se může díky této smlouvě zříci buď celé-

ho dědictví, nebo pouze práva na zákon-

ný podíl. Pokud se dědic zřekne pouze 

práva na zákonný podíl, může v případě 

dědění ze zákona ještě dědit.

DĚDICOVÉ 

Ve většině případů úmrtí dnes dochá-

zí k  dědění ze zákona. Lidé stále ještě 

nejsou zvyklí sepisovat si své závěti. Je 

to dáno především dnešní úpravou ob-

čanského zákoníku, který rozhodování 

v  případě dědictví velmi komplikuje 

a  není možné např. podmínit nabytí 

takového dědictví. Ve stávajícím ob-

čanském zákoníku jsou uvedeny čtyři 

skupiny zákonných dědiců. Pokud není 

možné nalézt dědice ani v jedné z těch-

to skupin, přechází pozůstalost na stát. 

V  rámci nového občanského zákoníku 

jsou tyto čtyři skupiny rozšířeny ještě 

o další dvě – prarodiče nebo sestřenice 

a bratranci zemřelého. Tato nová úprava 

tak má zajistit, aby pozůstalost zůstala 

pokud možno v okruhu jeho nejbližších.

ODKAZ | ODKAZOVNÍK 

Často se např. ve fi lmech setkáváme se 

situací, kdy někdo odkáže nějakou věc 

jinému člověku, který o  něj např. pe-

čoval až do jeho smrti, nebo kamarád-

ka kamarádce odkáže obraz, který u ní 

vždy tak obdivovala. Nejde však o závěť, 

ale o  tzv. odkaz. Vzhledem k  tomu, že 

nynější občanský zákoník odkaz neu-

možňuje, nemůže tato situace u  nás 

dnes nastat. To se má ovšem změnit, od 

ledna 2014 již bude možné „přenechat“ 

komukoliv odkaz.

A co to konkrétně znamená? Odkazem 

se odkazovníku (osoba, která získá od-

kaz) zřizuje pohledávka na vydání určité 

věci, popřípadě jedné či několika věcí 

určitého druhu nebo na zřízení určitého 

práva. Zatímco dědictví potvrzuje dědi-

ci soud, právo na odkaz uplatňuje odka-

zovník přímo bez soudního rozhodnutí.

Vzhledem k  tomu, že odkazovník není 

dědicem, není povinen k úhradě zůsta-

vitelových dluhů.

NEPOMINUTELNÝ DĚDIC 

Dnešní podoba občanského zákoníku 

uvádí, které osoby jsou nepominutel-

Nový občanský zákoník
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ným dědicem (rozlišuje se mezi po-

tomky zletilými a nezletilými, případně 

jejich děti) a jaký podíl jim ze zákona ná-

leží. Nový zákoník upravuje výši těchto 

podílů. V  případě nezletilého potomka 

jde o  nepominutelný podíl ve výši 3/4 

zákonného dědického podílu a  v  pří-

padě zletilého potomka 1/4 zákonného 

dědického podílu.

DLUHY V DĚDICTVÍ 

Každý se jistě obává možných dluhů, kte-

ré by v  případě úmrtí své blízké osoby 

mohl zdědit. Při dnešní právní úpravě je 

povinnost v případě, že dědic přijal dě-

dictví, uhradit dluhy pouze do výše na-

bytého dědictví. Předmětem dědictví je 

to, co dědicové musí přihlásit, respektive 

to, co se nedá zapřít. Problém ovšem na-

stává při dokazování pozůstalosti, tedy 

movitých věcí, které nejsou tak snadno 

zjistitelné, a  tudíž, pokud dědic neuve-

de např. obrazy, nábytek, cenné věci, čili 

všeobecně věci, které se dají zpeněžit, 

věřitelé tak přicházejí o část svých práv. 

Věřitel by tak musel prokázat existenci 

takových věcí, které by poté byly zahrnu-

ty do pozůstalosti, i když ani to většinou 

na pokrytí dluhů nestačí. Nový občanský 

zákoník tuto situaci řeší tím, že do po-

zůstalosti jsou zahrnuty veškeré dluhy 

v plné výši. Dědic je tak povinen uhradit 

celkové dluhy i nad rozsah nabytého dě-

dictví, a to případně i ze svého majetku. 

Vzhledem k  tomu, že výše dluhů větši-

nou velmi přesahuje hodnotu nabytého 

dědictví, a není tedy v silách dědice veš-

keré dluhy uhradit a  na druhou stranu, 

jak už jsme uvedli, mnoho lidí nepřizná 

celou pozůstalost, i na toto nový občan-

ský zákoník myslí. Dědic má možnost 

ohraničit rozsah povinnosti k  úhradě 

dluhů sepsáním celé pozůstalosti. Jest-

liže tedy dědic sepsal veškerou pozůsta-

lost, bude povinen uhradit dluhy jen do 

výše nabytého dědictví. Soupis pozůsta-

losti většinou vyhotoví notář, v jednodu-

chých případech může být soupis pozůs-

talosti nahrazen společným prohlášením 

dědiců o pozůstalostním dědictví.

Dle § 1675 má dědic právo vyhradit 

si soupis pozůstalosti, uplatní-li je do 

jednoho měsíce ode dne, kdy ho soud 

o  tomto právu vyrozuměl. Soud v  ně-

kterých případech tuto lhůtu může pro-

dloužit.

Pokud se najde dědic, který vědomě ne-

uvede do soupisu pozůstalosti nějakou 

movitou věc a věřiteli se podaří proká-

zat její existenci, bude tento dědic povi-

nen dluhy uhradit v plné výši.

FAKTICKÝ NÁJEM 

Novinkou v občanském zákoníku bude 

v  případě nájmu kromě jiných změn 

i tzv. faktický nájem. I dnes ještě existu-

jí takové nájmy, kdy není mezi nájem-

cem a pronajímatelem uzavřena žádná 

písemná smlouva. Od ledna 2014 tak 

bude platit § 2238, který má ochránit 

nájemce v  případě, že pronajímatel 

z  jakéhokoliv důvodu neuzavře s  ná-

jemcem smlouvu. Pokud tedy užívá ná-

jemce byt po dobu tří let bez písemné 

smlouvy v  dobré víře, že nájem je po 

právu, považuje se nájemní smlouva za 

řádně uzavřenou.

KAUCE NÁJMU 

Většinou si každý pronajímatel ve 

smlouvě stanoví výši kauce, kterou musí 

nájemce uhradit. Kauce slouží jako zá-

ruka majiteli nemovitosti v  případě, že 

nájemce neuhradí nájem nebo vinou 

nájemce vzniknou škody na nemovitos-

ti. Nově je v zákoníku stanovena maxi-

mální výše kauce na šestinásobek mě-

síčního nájemného.

STAVBA SOUČÁSTÍ POZEMKU 

Často se můžeme setkat s  případy, 

kdy pozemek má jiného vlastníka než 

stavba na pozemku stojící, což má za 

následek mnoho nepříjemností a soud-

ních sporů, pokud si samozřejmě stra-

ny vzájemně nevyhoví. Nově občanský 

zákoník stanoví: „Součástí pozemku je 

prostor nad povrchem i pod povrchem, 

stavby zřízené na pozemku i jiná zaříze-

ní s  výjimkou staveb dočasných, včet-

ně toho, co je zapuštěno v  pozemku 

nebo upevněno ve zdech.“ V  praxi to 

pak bude znamenat, že pokud stavba 

i pozemek budou mít stejného vlastní-

ka, nepůjde již o  dvě samostatné věci, 

bude tudíž možno disponovat pouze 

s  pozemkem vč. staveb na něm umís-

těných jako jednoho celku, vyjma tzv. 

dočasných staveb. Jestliže však dnem 

účinnosti tohoto zákona bude vlastník 

pozemku odlišný než vlastník stavby, 

automaticky mají vůči sobě předkupní 

právo. Pokud tedy vlastník pozemku 

bude chtít pozemek prodat, musí nej-

dříve nabídnout pozemek vlastníkovi 

stavby a naopak.

PODÍL VE SPOLEČNOSTI S  RUČENÍM 

OMEZENÝM 

Hlavní změny občanský zákoník při-

náší také ve společnostech s  ručením 

omezeným, kde by se díky úpravám 

některých ustanovení mělo zjednodušit 

fungování těchto společností a celkově 

by tak měla být zajištěna jednoduchost 

a fl exibilita fungování.

Jednou z takových změn je i úprava po-

dílu ve společnosti. Dnešní právní úpra-

va neumožňuje, aby jeden z  vlastníků 

fi rmy měl více jednotlivých podílů. Po-

kud tedy nějaký vlastník chce přenechat 

část podílu jiné osobě nebo jej prodat 

jinému vlastníkovi, musí „odkrojit“ pro-

centuální část ze svého podílu. Od no-

vého roku ale bude možné, aby jeden 

vlastník fi rmy vlastnil více podílů např. 

30% podíl, a k tomu odkoupí od jiného 

vlastníka 20% podíl, je tedy poté mož-

né, aby např. 30% podíl prodal, aniž by 

musel procházet zbytečnou administra-

tivní procedurou.

ZÁKLADNÍ KAPITÁL SPOLEČNOSTI 

S RUČENÍM OMEZENÝM

Další velmi výraznou změnou v občan-

ském zákoníku je základní kapitál spo-

lečnosti s  ručením omezeným. Jednou 

s  podmínek pro založení tohoto typu 

společnosti je základní kapitál ve výši 

200 000 Kč, který je nutné, jak uvádí zá-

kon, do 5 let splatit. Vzhledem k tomu, 

že dnes není podmínkou tuto částku 

ve společnosti udržovat po dobu její-

ho „života“, stává se tato částka větši-

nou pouze účetní položkou. V  rámci 

nového občanského zákoníku je proto 

minimální základní kapitál ve společ-

nosti s  ručením omezeným stanoven 

od ledna 2014 na částku 1 Kč. Ovšem 

aby byli věřitelé ochráněni v případě, že 

společnost nebude moci dostát svých 

závazků, budou práva věřitelů zajištěna 

nejen ustanovením o  správě majetku 

fi rmy a odpovědnosti, ale také pravidly 

o testu insolvence.

DAŇ Z PŘEVODU NEMOVITOSTI HRA-

DÍ PRODÁVAJÍCÍ

Při čtení zákona si dejte pozor na 

spojky. Pokud bude uvedeno „A nebo 

B“ – jsou možné obě varianty. Pokud 

bude výraz oddělovat čárka „A, nebo 

B“  – může nastat jen jedna varianta, 

tedy A, nebo B.
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Z  mnoha pohledů zcela mimořádný. Na 

konci roku jsme neměli vládu, ale zato 

dva prezidenty, tedy policejní, ten hradní 

prý na konci vánočních svátků sdělil, co 

se mu povedlo. Vláda-nevláda vládla, až 

se hory zelenaly – a  to doslova. Martin 

někde zapomněl bílého koně, a  tak jsme 

v  Davli měli sníh jen 7. prosince. A  tím 

jsme se od politiky dostali k počasí, které 

je přes obtížnost předpovědí snad přece 

jen předvídatelnější. 

Rok byl poznamenán především výsky-

tem červnových povodní, které letos 

vyvolaly zejména opakované vysoké 

úhrny srážek v malých povodích – u nás 

byl postižen zejména Zahořanský po-

tok. Celkové roční množství srážek 

610  mm bylo vyšší než v  letech 2008, 

2009 a 2011, ale menší než v roce 2010 

(742 mm). Srážky se vyskytly v průběhu 

roku celkem 156x – z toho 29x sněžilo. 

Nejméně srážek bylo v  prosinci (pou-

hých 16 mm – sušší měsíc byl v poslední 

době jen listopad 2011) nejvíce pak pr-

šelo v povodňovém měsíci červnu (179 

mm – 2. června to bylo 76 mm) i  když 

pouze za 10 dnů. Během roku bylo sráž-

kových 156 dnů, sníh padal 41x, bylo 

zaznamenáno několik bouřek, krou-

py pouze jednou. Bouřka se dokonce 

vyskytla ještě navečer 20. října, což je 

v tomto období neobvyklé.

Průměrná teplota byla v  Davli v  minu-

lém roce 8,06  ºC, nejchladnější měsíc 

byl leden (-0,45 ºC), ve kterém také byla 

26.  1. dosažena nejnižší teplota -15  ºC. 

V  posledních letech se mra-

zové teploty v  březnu příliš 

nevyskytovaly, v  roce 2013 

to bylo 17x s průměrnou tep-

lotou -0,24  ºC. A  když 20.  3. 

nastalo „jaro“, leželo na volné 

ploše 32  cm sněhu. To již tu 

samozřejmě byli zpět špačci 

(od 27.  2.), kteří se nestačili 

divit a  běžně se přiživovali 

v krmítkách.

Nejteplejším měsícem byl čer-

venec (20,06 ºC), ale maximál-

ní teplota 35 ºC byla dosažena 

3. srpna. Tropická teplota se vyskytla 41x, 

tropických dnů bylo pouze 7, ale jeden 

byl zaznamenán už v  dubnu. Přitom 

1. dubna padal poslední sníh, stejný den 

byla i poslední průměrná denní mrazová 

teplota (-0,5 ºC), poslední mráz o  týden 

později. První mráz přišel 3.  října, ukáz-

ka sněhu pak až 25.  listopadu, kdy byla 

i první podzimní průměrná mrazová tep-

lota.

Snad ještě zmínit, že „naše labutě“ vy-

vedly pouze jedno mladé – o šest méně 

než v roce 2012! 

K. Vančura st.

Jaký byl rok 2013

Krásná stavební parcela: Petrov u Prahy
Krásná stavební parcela: Petrov u Pra-

hy, jižní svah, 15 km od Prahy  

Výjimečná parcela s  chatou: Petrov 

u Davle (přímo nad Pikovicemi) 20 km 

od jižního okraje Prahy (okr. Praha zá-

pad). Perfektně připravená stavební 

parcela č. 103/7 a 179 Petrov (541 m2) 

na stavbu RD nebo nové chaty. Ad-

resa: Petrov, ul. Ke stráni (dnes chata 

č.ev. 259). Výhody a nevýhody parcely: 

1) jižní mírný svah; 2) genius loci mís-

ta… romantika; 3) daleký výhled na 

Posázaví, Medník, Štěchovice; 4) na-

prosto tiché prostředí; 5) dlouhodobě 

zabydlené + zastavěné území (smíšená 

zástavba RD a chat), není to rozparce-

lované pole od developera; 6) všechny 

přípojky městských inž. sítí jsou přímo 

na pozemku: a) městská voda, b) měst-

ská kanalizační přípojka, c) nová el. 

kaplička 240/400  V  (příkon 3x 30A); 

7)  je vydán písemný souhlas Staveb-

ního úřadu Jílové – že je možno zde 

hned stavět rodinný dům; ev. novou 

chatu (v  souladu s  územním plánem); 

8) přístup na parcelu je po obecní a po 

vlastní komunikaci; 9) perfektní souse-

dé (nutno osobně poznat); 10) na vlak 

je to 10 min. pěšky dolů na stanici Pet-

rov – Pikovice. Nevýhody: 1) na parcele 

stojí stará chata č.ev. 259. Je na ní vy-

dáno Rozhodnutí k demolici stavebním 

úřadem; 2) v Petrově není vyšší občan-

ská vybavenost (obchody, lékaři, školy, 

školka...); vše je však v Davli – 2 km od-

tud; 3) spojení do Prahy autem, vlakem, 

nebo bus z Davle; 4) obec Petrov nemá 

plynofi kaci. 

Cena: 978 000 Kč 

Kontakt: Ing. Hrdlička 602 201 666 

inzerce
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Z obceZajímavosti

Básničky

Nakupování na internetu je dnes již běž-

nou součástí našeho života. Dnešní článek 

nebude o právech spotřebitele podle pra-

videl EU, ale o placení za zboží na internetu 

prostřednictvím platební karty.

Obecně jsme si již o  platebních kartách 

povídali před rokem. Proto se rovnou bu-

deme věnovat, jak již bylo řečeno, jejich 

použití na internetu. Zde se naskýtá často 

pokládaná otázka – je placení kartou na 

internetu pro mne bezpečné? Přeskočíme-

-li problematiku důvěryhodnosti e-shopu, 

dostáváme se k bezpečnostním pravidlům 

používání platební karty na internetu. Jako 

první bychom se měli zaměřit na to, jaký 

způsob zabezpečení přenosu dat má daný 

e-shop. Může používat tzv. SSL protokol, 

u  kterého je zakódovaný přenos údajů 

z  platební karty, které jsme tam zadali. 

Jak poznáme takový e-shop? Jednoduše 

– u internetové adresy je uveden zlatý zá-

mek. 

V  současné době je nejbezpečnější po-

užití tzv. 3D Secure protokolu. Zda bude 

platba provedena s tímto bezpečnostním 

prvkem, závisí nejen na e-shopu, ale také 

na tom, zda daná platební karta tuto funk-

ci podporuje, a  to zjistíte pouze u  vyda-

vatele. Pokud ano, máte jistotu, že údaje 

(číslo platební karty, datum platnosti kar-

ty a  kontrolní číslo CVV2/CVC2 – trojčíslí 

uvedené na zadní straně karty u podpiso-

vého proužku) nezadáváte do databáze 

e-shopu, ale při volbě placení kartou jste 

přesměrováni rovnou na stránky banky 

obchodníka. Přenos údajů je realizován 

prostřednictvím zabezpečeného proto-

kolu https, který tyto údaje šifruje. E-shop 

pak pouze obdrží informaci, že transakce 

proběhla dobře a daný obchod lze ukončit 

odesláním zboží. A opět si můžeme položit 

stejnou otázku – jak poznám e-shop, který 

používá 3D? Odpověď je opět jednodu-

chá. Na svých stránkách má uvedeno logo 

Verifi ed by VISA 

a  MasterCard 

SecureCode.

A co ještě v krátkosti dodat? Pro platby na 

internetu můžeme v  zásadě použít dva 

typy karet. 

První z nich je tzv. virtuální platební karta, 

kterou lze použít jenom a pouze pro plat-

by na internetu. Nejde v  pravém smyslu 

slova o platební kartu v plastovém prove-

dení nebo uloženou v mobilním telefonu, 

ale o vygenerovaných 16 čísel. U takovéto 

platební karty nelze provést tzv. skimming 

(kopírování dat). Jsou vydávány jak asocia-

cí VISA, tak také společností MasterCard. Je 

ovšem pravda, že ne všechny banky v ČR 

tento druh karet vydávají.

Oproti tomu klasickou plastovou debetní 

nebo kreditní kartu má téměř každý Čech. 

U  těchto karet si však musíme nejdříve 

ověřit, zda je s  nimi umožněno platit na 

internetu. Většina vydavatelů karet tuto 

funkci podporují, respektive umožňují dr-

žitelům si určit, zda se s danou kartou bude 

moci platit na internetu, či nikoliv. 

Marcela Soldánová

Vážení a milí čtenáři, konečně se nám po-

dařilo zařadit rubriku, kterou by připravo-

vali sami naši nejmenší čtenáři. V tomto 

vydání nám své básničky představí míst-

ní mladá slečna Amélie Tomanová. Byli 

bychom rádi, kdyby se tato rubrika na 

stránkách Soutoku objevovala pravidel-

ně. Máte-li i vy doma nadané děti, nebo 

vnoučata, pošlete nám do redakce jejich 

výtvory a my je zde rádi uveřejníme. Ne-

musí jít jen o básničky, ale např. obrázky, 

kvízy, křížovky. Příspěvky můžete zaslat 

na adresu soutok@obecdavle.cz, popř. je 

můžete zanechat na úřadu městyse Da-

vle nebo v místní knihovně. Děkujeme.

Placení kartou na internetu

„Děti“ „dětem“

Jmenuji se Amélie Tomanová, je mi 

10 let a ráda skládám básničky a krát-

ké povídky. S těmito básničkami jsem 

vystupovala v doprovodném programu 

soutěže „Studentská Thálie 2013“.

VesMír v nás

V každé duši leží víska

A v té vísce někdo píská,

Nosí bílé šaty,

Ušité jsou z vaty,

Bílé jako sůl, bílé jako sníh,

Prochází se v nich  

láska a smích.

*

Vítěslav Nezval

Přišel k nám Vítěslav Nezval,

Nikdo ho sem ale nezval.

Co tu pořád pohledává?

Pro nás krátké básně skládá.

Když se večer zešeří,

Sedne ihned k večeři,

Na stole má talíř, lžíci,

Bílé fl eky na svém límci,

Protože měl na svačinu

jogurt a ne nějakou hlínu.

*

Zima

Sníh se z nebe snáší,

Vítr ho k nám přináší,

Na zem spadla maličká 

modrobílá hvězdička,

Řekla mi, že zima,

Je opravdu prima.

inzerce
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Co se děje kolem nás

V  městysu Davle se od února 2014 otevře 

potravinářská dílna DOBROTY S  PŘÍBEHEM. Vyrábí 

nakládané speciality – především sýry a  utope-

nce a  jejími novými zaměstnanci se stane i  8  lidí 

s  postižením. Příběh ukrytý ve značce ručně 

vyráběných a  oblíbených pochutin se tak rozšiřuje 

o další kapitoly.  

DOBROTY S  PŘÍBĚHEM  jsou nakládané potraviny, 

které vznikly jako produkt pracovní terapie lidí s men-

tálním postižením v  sociálně-terapeutické dílně na 

Slapech. Tu provozuje již sedm let občanské sdružení 

Portus Praha, známé pořádáním celostátního be-

nefi čního projektu AKCE CIHLA. Z výtěžku několika 

ročníků této sbírky Portus Praha v roce 2013 kofi nan-

coval i  výstavbu zcela nové dílny v  městysu Davle, 

která umožnila rozšíření původní výroby až do roviny 

plnohodnotného zaměstnávání lidí s postižením. 

Zatímco na Slapech budou klienti nadále praco-

vat v rámci sociální terapie, v Davli budou zaměst-

náni na hlavní pracovní poměr a také honorováni. 

Někteří přecházejí do Davle z dílny na Slapech, ale 

výsledný počet 8 zaměstnanců s postižením bude 

doplněn i o nově příchozí žadatele o práci. Výroba 

nakládaných sýrů a utopenců, které Portus Praha 

rozváží do desítek pražských restaurací a kaváren 

a prodává na farmářských trzích, se zde spustí již 

od února 2014. V letní sezoně se v budově otevře 

i  rychlé občerstvení a  miniobchod poskytující 

služby projíždějícím řidičům, cyklistům i místním 

obyvatelům. Těm bude zpříjemněn přístup vybu-

dováním nové autobusové zastávky přímo před 

objektem.  

Moderní prosvětlenou dřevostavbu stojící přímo 

u  značení konec městysu Davle na hlavním sil-

ničním tahu na Slapy nelze přehlédnout. Za její 

návrh získali architektky ze studia MMM ocenění 

v soutěži Young Architect Awards. Nicméně nejde 

o  fi nální realizaci. Současný stav je pouze první 

dokončenou etapou výstavby. Budova by měla 

postupem letr růst až do výsledné podoby připo-

mínající parník postavený na břehu Vltavy.  

Spuštění provozu potravinářské dílny DOBRO-

TY S  PŘÍBĚHEM je po vybudování dvou objektů 

chráněného bydlení a  rekonstrukci sociálně-te-

rapeutické dílny na Slapech dalším potvrzením 

smysluplného využití výtěžků benefi ční sbírky 

AKCE CIHLA. Do příběhu klientů a  zaměstnanců 

s  postižením, který chutná i  pomáhá zároveň, je 

tak zapojen každý, kdo tuto sbírku kdy podpořil, 

ať už koupí benefi ční cihly na ulici nebo jiným 

způsobem. DOBROTY S PŘÍBĚHEM jsou navíc vů-

bec prvním sociálním podnikem v regionu.

Nakládané utopence, sýry a  další pochutiny je 

možné si objednat na webu www.dobrotyspribe-

hem.cz nebo na tel. 257 750 535. 17. 1. 2014

Příběh, který chutná i pomáhá

V  souvislosti s  novým občanským zákoníkem 

došlo k  podstatné změně na Hvozdech. Původní 

organizace SPMP ČR Centrum služeb Hvozdy, IČ: 

62937863, která byla občanským sdružení, byla 

k 31.12. 2013 zrušena, neboť již nadále podle no-

vého občanského zákoníku občanská sdružení 

nemohou poskytovat sociální služby.

Nástupnickou organizací se stalo Centrum sociál-

ních služeb Hvozdy, o.p.s., IČ: 29128218, které bylo 

založeno již v prosinci 2012, ale svoji faktickou čin-

nost začalo vykonávat od 1. 1. 2014. Nová společ-

nost převzala všechna práva a povinnosti, zaměst-

nance a klienty z původní organizace. V září 2013 

také zaregistrovala 6 sociálních služeb:

Týdenní stacionář – TS

Odlehčovací služba – OS

Sociálně-terapeutické dílny – STD

Sociálně-aktivizační služby pro rodiny s dětmi – SAS

Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež – NZDM

Odborné sociální poradenství – OSP

Svoji činnost nová společnost bude nadále vyko-

návat v prostorách areálu na Hvozdech (Masečín 

119, 252 07 Štěchovice) – pobytové služby TS a OS 

a část STD. STD – rukodělná a výtvarná dílna, SAS, 

NZDM a OSP jako ambulantní služby budou obča-

nům nabízeny v pobočce v Multifunkčním centru 

(MFC, prof. Lista 393, 252 07 Štěchovice) a  OSP 

také v  pobočce v  Praze (Moskevská 1464/61, 

101 00 Praha 10).

Věříme, že naše činnost v  nové organizaci bude 

stejně úspěšná jako v  letech minulých a že s na-

šimi službami bude spokojeno stále více klientů. 

 

PhDr. Romana Čandová, zástupkyně ředitelky

Významná změna na Hvozdech

Vážení občané davelští, sousedé!

Dne 2. 9. 2013 byla v Měchenicích otevřena výsta-

va Měchenice v  zrcadle času, jež mapovala časové 

období od třináctého století až po povodně v roce 

2013. Zároveň započal prodej knihy se stejným ná-

zvem i tematikou a samozřejmě s větším množstvím 

fotografi í, grafů a  též vzpomínek pamětníků či vý-

pisky z kronik Měchenic, Davle a klášterních kronik 

z Břevnovského a Strahovského kláštera, pod které 

jmenované obce patřily. Kniha dokládá ve fotografi -

ích a dokumentech těžbu zlata, říční, železniční a sil-

niční dopravu, život a práci, ať už to byli šífaři či lidé 

pracující na stavbě přehrad či silnic. Kniha se též vě-

nuje Ostrovskému klášteru a kostelu svatého Kiliána.

Hlavní důvod, proč však toto píši, není propagace 

této knihy, ale chuť či spíše povinnost poděkovat 

některým lidem z  Davle či se spolqa  i  materiální 

pomoc při instalaci výstavy či při jejím slavnost-

ním otevření.

Celá akce byla bohužel spojena se smutnou 

událostí a  to úmrtím hlavní iniciátorky výstavy 

a  vzniku knihy paní Ivany Minksové, která nako-

nec práci, jež věnovala dva roky, neměla možnost 

vidět. Zahájení výstavy bylo spojeno symbolicky 

i  s  rozloučením s  osobou, jež byla měchenickou 

kronikářkou a  jíž se snad povedlo sepsat historii 

tak, že ji přiblížila všem, kteří mají rádi tento kraj 

a život v něm.

Mé velké poděkování patří panu Jiřímu Prokůp-

kovi za umožnění využití výstavních panelů. Dále 

členům či příznivkyni davelského Vltavanu, a  to 

Františku Dolejšímu, Josefu Podrovi a paní Stani-

slavě Kortánové. Tito lidé nejenže projevili fantas-

ticky lidský přístup k  celé záležitosti, ale poskytli 

pro příležitost zahájení výstavy pochutiny, které 

vyrábí či s kterými obchodují, a tak jejich zásluhou 

účastníci slavnosti odcházeli nejen plni zážitků, 

ale i s plnými žaludky.

Děkuji ještě jednou všem za pomoc, děkuji lidem 

z  Davle, kteří navštívili výstavu a  popřípadě si 

i knihu zakoupili či si ji ještě koupí. Kniha je k do-

stání i na davelském obecním úřadě a v davelské 

knihovně.

Věřte, že i pro vás bude přínosem k poznání histo-

rie a života kraje, v němž žijeme. 

 Antonín Lenhart 29. 12. 2013 Měchenice

Měchenice v zrcadle času
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Z obce

JULIE – denní stacionář pro seniory
JULINKA – mateřská škola logopedická
Nabízíme volná místa v nově otevřeném sociálním zařízení v krásném prostředí zrekonstruované historické vily se zahradou na 

Zbraslavi v Praze 5. Myšlenkou projektu je přirozené propojení nejstarší a nejmladší generace formou spojení denního stacio-

náře pro seniory s mateřskou školou v jednom domě.

Poskytujeme:

–  celodenní péči v  denním stacionáři 

pro starší a  mladší seniory a  dospělé 

se získanou poruchou komunikace

–  mateřskou školu s  logopedickou pre-

vencí a podporou

–  prostor pro setkávání generací, jejichž 

kontakt je vzájemně obohacující a  pří-

nosný

Zajišťujeme nadstandardní péči v  me-

zigeneračním zařízení rodinného typu. 

Kapacita denního stacionáře je 15 seni-

orů, mateřské školy logopedické 12 dětí.

Nabízíme rovněž své odborné znalos-

ti a  dovednosti při prevenci a  nápravě 

poruch komunikace a  odbornou logo-

pedickou péči. Vycházíme vstříc nejen 

dětem a  seniorům, ale i  dospělým afa-

tikům (osobám s poruchou komunikace 

např. po cévní mozkové příhodě).

V případě vašeho zájmu najdete více

informací na www.vjednomdome.cz.

Elišky Přemyslovny 445, Praha 5 - 

Zbraslav, info@vjednomdome.cz, 

tel. 604 354 194

Co se děje kolem nás

Stařík rok se rozplynul v čmoudu rachej-

tlí a uvolnil tak místo dalšímu. Ten, sotva 

se vyklubal, už zavádí nezvyklé pořád-

ky: s mrazem se vídá zřídka a se sněhem 

nekamarádí vůbec. Zato bláta všude 

fůra. Že je teprve leden, nám v  lesní 

školce připomíná snad jen Betlém se 

svatou rodinou, oslíkem, volkem a pas-

týřem s  ovečkami. Chybí tři králové. 

A tak společně s dětmi malujeme polín-

kům obličeje a vybíráme pláště. Najed-

nou jsou tu: Kašpar, Melichar i Baltazar 

se klanějí venku před jurtou malému 

Ježíškovi. A  my si vyrábíme královské 

koruny a spěcháme vinšovat sousedům 

štěstí, zdraví, dlouhá léta. I když jdeme 

zdaleka, posilněni tříkrálovým koláčem 

jsme tam cobydup.

A pak se nad Betlémem začínají staho-

vat mračna: Herodes si brousí zuby na 

děťátko. Musíme Josefovi a  Marii po-

moct. Bereme je do batůžků a vydává-

me se na dalekou cestu do Egypta. Tam, 

kde je hodně písku. Vytrénovaní každo-

denními procházkami v  lese dorážíme 

v  rekordně krátkém čase do pískovny, 

snad se tam novopečeným rodičům 

i  miminku bude líbit. Následující den 

vyprovázíme i tři krále, vracejí se domů. 

Pasáček s ovečkami zůstává u jurty po-

slední. Možná nikam nepůjde, ovce tu 

přece máme také. Hned za plotem.

Po té spoustě práce si vydechneme, po 

zbytek ledna budeme v  ranním kruhu 

lákat sněhové vločky na zem a  bobo-

vat na kopečku za jurtou. Třeba i na listí 

a  blátě. A  těšit se na Hromnice, kdy ze 

zbytků adventních svíček vytvoříme 

svíci novou a krásnou. Přetavíme minu-

lost do barevné budoucnosti. A potom 

se pomaličku začneme připravovat na 

masopust. 8. března od půl třetí máme 

v plánu rozezpívat a roztančit celé Mě-

chenice.

A ještě jedna důležitá zpráva: jestli chce-

te vědět, jak to chodí v lesní školce, za-

volejte Hance Gazdové (603 957 866) 

a  přijďte! Jestli vás bude víc, můžeme 

se scházet i čtyřikrát týdně, od úterý do 

pátku od osmi hodin do čtyř (další infor-

mace viz hvozdik.webnode.cz).

Za o. s. Hvozdík Petra Potůčková

Zima ve Hvozdíku
inzerce

inzerce
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Z obceZávěrem

Únor

1. 2. – Výroční valná hromada SDH Davle 

v sále Hotelu Pivovar od 18 hodin

1. 2. – Tradiční hasičský ples (SDH Davle)

5. 2. – Zápis do 1. ročníku ZŠ Davle, od 

14 do 18 hodin 

8. 2. – Výroční valná hromada SDH Sloup 

v hvozdnické hospůdce U Rybníka 

15. 2. – Ples Vltavanu Davle v sále Hotelu 

Pivovar 

16. 2. – Valná hromada spolku Vltavan 

Davle od 14 hodin v sále Hotelu Pivovar

Březen

16. 3. – Dětský karneval (Daveláček)

22. 3. – Vítání občánků (městys Davle)

22. 3. – 2. ples davelské základní školy

29. 3. – Koncert sólistů České fi lharmo-

nie Musica Lucis Praga – Miroslav Vilí-

mec, Jan Mareček, Kayoko Fukuda Ze-

man – Japonsko (městys Davle)

30. 3. – Schůze spolku Vltavan Davle od 

14 hodin v sále Hotelu Pivovar

Duben

30. 4. – Pálení čarodějnic v parku u školy 

(SDH Davle)

30. 4. – Čarodějnice ve Sloupu (SDH 

Sloup)

duben 2014 – Den Země a sběr železné-

ho šrotu (SDH Sloup)

duben 2014 – Den Země – pracovní 

čety po celém městysi (kulturní komise)

Květen

1. 5. – Zahájení plavební sezony na Vl-

tavě: parník Praha–Davle–Štěchovice–

Slapy a zpět

1. 5. – Pěší pouť na Rovínek, v 9 hodin 

odchod od štěchovického kostela (far-

nost Štěchovice)

17. 5. – VII. Noční útočení v  JZD Sloup 

(SDH Sloup)

23. 5. – 2. davelský Ekofest (ZŠ Davle)

květen 2014 – 7. kafíčko pro seniory 

(kulturní komise)

Červen

1. 6. – Dětský den (Daveláček, kulturní 

komise)

21. 6. – Slunovratová zábava na hřišti TJ 

Slavoj Davle (SDH Davle)

29. 6. – Schůze spolku Vltavan Davle od 

14 hodin v sále Hotelu Pivovar

29. 6. – Pouť na Ostrově u  Davle, mše 

sv., celebruje kardinál Dominik Duka OP, 

doprovodný program – sv. Kilián, kostel 

a okolí (farnost Štěchovice)

 

Kalendárium

Davelský most získal opět tunel z  Remagenu i s lokomotivou v barvách obce.
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PRONAJMU MODERNÍ 
BYT v Davli v Bytovkách, 
4+kk v nejvyšším patře, 
k nastěhování od 1. 1. 2014. 
Telefon: 602 218 498
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